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§ 16   

Om återställning av barnomsorg på obekväm arbetstid 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 106-1328/2017 samt svar 
på skrivelse från Liberalerna, Moderaterna, Centerpartiet och 
Kristdemokraterna. 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

1 november 2017, dnr 1.6.1-6500/2017 och 1.1.3-6938/2017. 

 

Kommunstyrelsen har remitterat Liberalernas Motion (2017:50) 

om återställning av barnomsorg på obekväm arbetstid till 

utbildningsnämnden. 

 

Utbildningsnämnden har också fått skrivelsen ”Barnomsorg på 

obekväm arbetstid” (L, M, C och KD). 

 

Under hösten har utbildningsförvaltningen sett över 

bedömningskriterierna för rätt till omsorg på obekväm arbetstid 

i hemmet. Efter översynen har utbildningsförvaltningen ändrat 

bedömningskriterierna för omsorg på obekväm arbetstid i 

hemmet. Ändringen innebär att även arbetstidsförläggning kan 

vara ett särskilt skäl till att få omsorgen i hemmet.  

 

Utbildningsförvaltningen anser att en ändring av riktlinjerna inte 

behövs i och med att bedömningskriterierna har ändrats. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom förskoleavdelningen i samverkan med 

grundskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 
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Ledamoten Cecilia Brinck (M) och tjänstgörande ersättaren 

Sigrid Rydell Johnson (L) framlade ett eget förslag till beslut 

och yrkade bifall för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Sigrid Rydell Johnson (L) 

reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 

att delvis godkänna utbildningsförvaltningens förslag till 

beslut. 

att utbildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att ta 

fram förslag till nya riktlinjer där det tydligt framgår att 

de vårdnadshavare som vill kan få barnomsorg på 

obekväm arbetstid i hemmet, i enlighet med det nedan 

anförda. 

 

Vi anser att föräldrar och barn som har behov av barnomsorg på 

kvällar, helger och nätter ska kunna få en omsorg som ger 

trygghet för barnen. Vi avstyrkte därmed majoritetens 

förändring som innebar att även barnomsorg på obekväm 

arbetstid och på nätter i första hand skulle genomföras i lokaler 

för ändamålet och inte i barnets hemmiljö, något som de allra 

flesta tidigare hade valt. För många av dessa är det ett rätt stort 

ingrepp i barnets och familjens rutiner att barnet istället 

regelbundet ska sova på nattis istället för i hemmet. 

 

Majoritetens förändring ledde till ett ramaskri där bland annat 

skådespelare och musiker, som ingår i de hårdast drabbade 

grupperna, protesterade mot vad som för många omöjliggjorde 

att få ihop familjeliv och arbetsliv. Nu har majoriteten tvingats 

backa, men tyvärr lämnar hanteringen av ärendet mycket att 

önska. 

 

Vi bedömer att det inte är nog att ändra bedömningskriterierna 

utan att ändra också i riktlinjerna för stödet. Det gäller även för 

den förändring som förvaltningen avser att genomföra. Därför 

bör ärendet återremitteras.  

 

Systemet bör även göras om så att det står klart att de föräldrar 

och barn som har behov av omsorg på obekväm arbetstid kan få 

den omsorgen i hemmet, i barnets trygga hemmiljö. Med tanke 

på att de allra flesta föräldrar med detta behov väljer att lösa 

omsorgen på annat sätt än via nattis är det svårt att se varför 

kommunen inte skulle ha råd att se till barnens behov i första 

hand. 


